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Švédsko „ztratilo kontrolu“ nad svými věznicemi…
infokuryr.cz/n/2024/02/14/svedsko-ztratilo-kontrolu-nad-svymi-veznicemi/

Švédsko „ztratilo kontrolu“ nad svými věznicemi, protože vězni „převzali vládu“ uprostřed
prudkého násilí proti důstojníkům, varují šéfové odborů

Rozbujelý zločin gangů a pokusy středopravé vlády o jeho potlačení nebyly podpořeny
adekvátními investicemi do vězeňské služby

Představitelé odborů varují, že švédští vězeňští dozorci ztratili kontrolu nad věznicemi v zemi a
přeplněnost vede k nárůstu hrozeb a násilí.

“Ztrácíme kontrolu. Vězni víceméně převzali věznice,“ řekl Christer Hallqvist, předseda odboru Seko
odboru nápravných služeb.

Odhalil, že personál neměl jinou možnost, než se od vězňů distancovat, protože v současné době nemají
prostředky na „odvrácení incidentů“ a varoval, že současná situace „skončí katastrofou“.

“Překročili jsme čáru.” Politici se musí svými rozhodnutími uklidnit, abychom je mohli dohnat,“ dodal.

Švédská vláda učinila represe proti zločinu jedním ze svých klíčových volebních slibů a snaží se čelit
pokračující krizi násilí gangů, které postihuje zemi.

Rozmáhající se gang zločinu se setkala švédská středopravá administrativa v čele s premiérem Ulfem
Kristerssonem zavedením větších pravomocí pro policii a tvrdších trestů za trestné činy se střelnými
zbraněmi ve snaze zastavit rekordní počet vražd souvisejících se střelnou zbraní ve skandinávské zemi.

Zrovna minulý týden oznámila švédská vláda nové pravomoci pro policii zastavovat a prohledávat mladé
lidi nosící falešné značkové oblečení v rámci posledního pokusu vypořádat se s probíhajícími válkami
gangů, kvůli nimž se Švédsko stalo zemí s nejvyšším počtem smrtelných střeleb v Evropě po Albánii.

Zvýšené zaměření na kriminalitu však neprobíhalo souběžně s dostatečnými investicemi do věznic v
zemi a přeplněnost se stala velkým problémem – což si přední vládní představitelé přinejmenším
uvědomují.

„Ve švédské vězeňské péči je to velmi napjatá situace,“ řekl ministr spravedlnosti Gunnar Strömmer.

„Je to důsledek mnohaletého vážného vývoje kriminality a expanze Vězeňské služby začala příliš pozdě.

„Nyní přijímáme všechna opatření, která můžeme, abychom dosáhli expanze v dlouhodobém horizontu a
v krátkodobém horizontu, abychom poskytli nápravné službě podmínky pro zvládnutí tlaku, který zažíváte
tady a teď,“ dodal.

Podle vlastních údajů Vězeňské služby jsou nyní hrozby a násilí ve věznicích nejvyšší v poslední době,
loni bylo zaznamenáno 1 333 případů násilí mezi vězni, což je nárůst z 1 198 v roce 2022 a 1 242 v roce
2021.
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Loni bylo zaznamenáno 2 354 případů vyhrožování a násilí vůči vězeňskému personálu, oproti 1 962 a 1
744 případům v předchozích dvou letech.

Země již léta čelí prohrané bitvě v boji proti zločinu gangů a spojení mezi válkou gangů a masovou
imigrací bylo široce uznáváno na nejvyšších úrovních vlády.

Bývalá premiérka Magdalena Anderssonová během svého působení v úřadu prohlásila, že selhávající
švédská multikulturní společnost přispěla k tomu, že na předměstích velkých měst se daří zločinu
gangů. „Segregace může zajít tak daleko, že ve Švédsku máme paralelní společnosti. Žijeme ve stejné
zemi, ale v úplně jiné realitě,“ řekla v roce 2022.

„Integrace byla zároveň příliš slabá, protože jsme měli vysokou imigraci. Společnost je příliš slabá, zdroje
pro policii a sociální služby jsou příliš slabé,“ dodala.


